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Résumé : 

Cette étude traite l’innovation et le changement organisationnel dans l’entreprise algérienne, 

en prenant le cas de l'Entreprise Nationale des Industries Electroniques ENIE de Sidi Bel Abbes, on 

a abordé l’impact entre le changement organisationnel et l’innovation avec ses multiples 

dimensions. Elle a recours à des changements pour s'adapter aux situations de l'évolution de 

l'environnement.  

Notre étude a abouti à des résultats montrant  que l’entreprise travaille sur la réalisation des 

mécanismes d’application des changements organisationnels avec différents types et modèles 

modernes pour assurer le succès du management de l’innovation, se concentrer sur le renforcement 

des projets de développement et l’innovation,  la capacité de la progressivité du changement avec la 

formation l’apprentissage, communication, empowerment, choisir le bon moment.  

Mots-clés: changement, changement organisationnel, stratégies de changement, résiste aux 

changements , leadership, innovation, management de l’innovation 

 

Abstract: 

This study deals with the innovation and organizational change in the Algerian company, 

taking the case of the national company of industries Electroniques ENIE of Sidi Bel Abbes, it has 

addressed the impact between organizational change and innovation with its multiple dimensions. 

It has recourse to change to adapt to the situations of the evolution of the environment.  

Our study butted results showing that the company is working on the realization of the 

mechanisms for the application of organizational changes with different types and modern models 

to ensure the success of the management of the Innovation, focus on the strengthening of 

development projects and the innovation, the capacity of the progressivity of the change with the 

training learning, communication, empowerment, choose the right moment. 

Key words: change, change organizational, Resists the change, Change’s Strategies leadership, 

innovation, management of innovation. 


